
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
BILAG 1 
Høring vedrørende Pris for Årskort til grøn 
tid i Københavns Kommunes Svømmehaller 
Høringsperiode 27. marts 2015 – 27. april 2015 

Indkommende høringssvar  

Høringssvarene er listet i indkommen rækkefølge 
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Oversigt indkommende høringssvar 
 

Høringssvar  Navn  Dato 
1 Kaj-Erik Sørensen 27.marts 2015 
2 Ole Munk 27.marts 2015 
3 Øresundsgruppen 27. marts 2015 
4 Vladan Cukvas 27. marts 2015 
5 Poul-Erik Jørgensen 28. marts 2015 
6 Valby Lokaludvalg 21.april 2015 
7 Peder Zeberg 23. april 2015 
8 Københavns Ældreråd 23. april 2015 
9 Ældresagen - København 24. april 2015 
10 H.C. Christensen  26. april 2015 
11 Poul Lundkjær Hansen 26.april 2015 
12 Pia Madsen 27. april 2015 
13 Amager Vest Lokaludvalg 27.april 2015 
14 Margrethe Nielsen  27.april 2015 
15 Brugerrådet – Bellahøj Svømmestadion  27. april 2015 
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Høringssvar 1 
 

Dit  høringssvar er m odtaget  m ed følgende oplysninger: 
Sagsnum m er:  2015-0066756 
Svar id:  8482 
Navn:  Kaj -Erik Sørensen 
Postnr/ by:  2300 København S 
Organisat ion:  Sundheds-  og Om sorgsnetværket  i SIK 
Adresse:  Æginavej  21 
Em ail:  kaj -er ik@m ail.dk 
Øvrige Kontaktoplysninger:   

Høringssvar: 

Forslaget  er m eget  godt  m ed undtagelsen af pr isen på 425,-  kr.  
Jeg vil kraft igt  opfordre t il at  beholde den nuværende pris på 340,-  kr.  
Det  er ikke r im eligt , at  pensionister m ed så r inge et  forsørgelsesgrundlag skal have så kraft ig st igning i 
pr isen!  
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Høringssvar 2 
 

Dit  høringssvar er m odtaget  m ed følgende oplysninger: 
Sagsnum m er:  2015-0066756 
Svar id:  8483 
Navn:  Ole Munk 
Postnr/ by:  2100 København Ø 
Organisat ion:   
Adresse:  Verm undsgade 41, st . th. 
Em ail:  om @dbm ail.dk 
Øvrige Kontaktoplysninger:   

Høringssvar: 

Svøm ning er en af de m est  all round m ot ionsform er, der findes, og den m est  underholdende m ot ionform  
uden selvpineri. 
Derfor bør pr isen holdes m eget  lav og væsent lig lavere end nu. 
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Høringssvar 3 
 

Dit  høringssvar er m odtaget  m ed følgende oplysninger: 
Sagsnum m er:  2015-0066756 
Svar id:  8484 
Navn:  øresundsgruppen 
Postnr/ by:  2300 kbh s 
Organisat ion:  øresundsgruppen 
Adresse:  NA 
Em ail:  oeresundsgruppen@gm ail.com 
Øvrige Kontaktoplysninger:   

Høringssvar: 

Spild af alles t id, eller laver I  også høringsrunde om kring skat tesatser, indkom stsskat  og grundskyld ? 

Husk også at  alle t ilbud fra kom m unen skal betales af brugerne -  og absolut  ikke af ikke-brugerne.  
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Høringssvar 4 
 

Dit  høringssvar er m odtaget  m ed følgende oplysninger: 
Sagsnum m er:  2015-0066756 
Svar id:  8487 
Navn:  vladan cukvas 
Postnr/ by:  2200 KBH 
Organisat ion:  1972 
Adresse:  J 
Em ail:  m orizok03@yahoo.com  
Øvrige Kontaktoplysninger:   

Høringssvar: 

Høringsvaret  vedr. Pris for årskortet  t il grøn t id i København Kom m unes svøm m ehaller 

Det  var en ærgerlig, uret færdig og uhensigtsm æssig beslutning som  Københavns Kom m une ( kultur og 
fr it idsforvaltningen)  havde taget  i første om gang, og som  m edførte store prisst igninger for de faste 
svøm m ehallens brugere. Afskaffelse af årskortet  m edførte, at  en m ot ionist  som  svøm m er 3-4 gange om  
ugen skulle betale c.a. 120kr ekst ra om  m åneden ved køb af et  m ånedskort , som  den billigste løsning for 
faste brugere ifølge den nye ordning. Det te var en st igning på 64 %  i forhold t il det  gam le årskort .  

Denne beslutning blev begrundet  m ed at  der er for m ange brugere om  aftenen, et  billede som  jeg ikke 
r igt igt  kan genkende, og jeg har igennem  flere år været  fast  kunde på sam t lige svøm m ehaller, dog m est  
på Bellahøj . Grøn t id virkede som  en god m ellem løsning, som  dog ikke vil kunne flyt te alt  for m ange 
svøm m ere fra aftent im erne t il de m indre belastede t idspunkter, m edm indre aftenbrugere vælger at  gå t il 
svøm ning i deres arbejdst id.  

Yderligere, er det  uforståeligt  at  KK sidest iller arbejdsledige m ed m ennesker som  er i arbejde når det  
gælder om  hvem  der skal f inansiere de billige årskort . Man kunne sagtens finde lidt  inspirat ion ved at  
kigge på Lyngby-Taarbæk kom m unens beslutning om  at  m uliggøre billigere adgang t il svøm m ehalerne 
for de arbejdsledige (20- tur t il 228Kr.) .  

Alligevel, var indførelsen af Grøn t id en god m ellemløsning, og jeg hilser forvaltningens beslutning om  at  
t ilbyde alle et  billigt  årskort , og ikke kun studerende og pensionister. Hvis planen er at  aflaste 
svøm m ehallerne på visse t idspunkter, så skal alle t ilbydes denne m ulighed. Det  skal virkelig være 
at t rakt ivt  for alle at  svøm m e i t idsrum m et  9-15. Alternat ivet  er at  alle brugere, og især arbejdsledige går 
m indre t il svøm ning.  

Af den grund vil j eg støt te et  forslag der t ilbyder et  årskort  t il en lavere pr is t il alle i grøn t id.  

Mellem  de forskellige m uligheder der overvejes, synes jeg at  m odeller 3A og 3B uden provenu virker 
m est  fair  (3A =  780kr / 355kr;  3B =  850kr/ 425kr) . 

Eftersom , kun m odel 2 er indst illet , vil j eg give støt te t il den på nuværende t idspunkt . 

Tilbage står de m ot ionister som  ikke kan benyt te svøm m ehallerne i Grøn t id (pga. arbejde) , og som  
stadigvæk skal hver m åned punge ud de 120kr ekst ra for at  svøm m e. Derfor skal Kultur-  og 
Frit idsforvaltningen genindføre det  gam le årskort  for alle uden begrænsninger, sam t idigt  m ed at  der 
indføres et  billigt  årskort  for alle i Grøn t id. Der skal også være m uligt  at  konvertere et  delvis brugt  
årskort  t il andre kort t yper.  
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Høringssvar 5 
 

Dit  høringssvar er m odtaget  m ed følgende oplysninger: 
Sagsnum m er:  2015-0066756 
Svar id:  8489 
Navn:  Poul-Erik Jørgensen 
Postnr/ by:  2300 København S 
Organisat ion:   
Adresse:  Hessensgade 48 
Em ail:  poulejorgensen@gm ail.com 
Øvrige Kontaktoplysninger:   

Høringssvar: 

Jeg forstår ikke, at  komm unen sidest iller studerende og pensionister. 
Myten om  den fat t ige studerende på loftkam m eret  med studier i stearinlysets skær og sult  er for længst  
forældet . 
SU t ilfalder de fleste m ed en takst  , der er væsent lig højere end folkepensionen. 
Så jeg vil opfordre t il at  gøre det  grat is for pensionister , der har bidraget  t il sam fundet  gennem  et  langt  
liv ikke kun t il glæde for pensionisterne-  m en som  sundhedsforebyggelse m ed besparelser i 
sundhedsvæsenet  t il følge. 
Studerende kan for m in skyld betale fuld pr is 
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Høringssvar 6 
 

Dit  høringssvar er m odtaget  m ed følgende oplysninger: 
Sagsnum m er:  2015-0066756 
Svar id:  8633 
Navn:  Valby Lokaludvalg 
Postnr/ by:  2500 Valby 
Organisat ion:  Valby Lokaludvalg 
Adresse:  Valgårdsvej  4-8 
Em ail:  ah7x@okf.kk.dk 
Øvrige Kontaktoplysninger:   
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Høringssvar 7 
 

Fra: Peder Zeberg [mailto:dpz@post7.tele.dk]   

Sendt: 23. april 2015 09:11 

Til: KFFKP Sekretariat og Presse 

Emne: Høringssvar 

 

Høringssvar vedr. Forslag  om årskort til grøn tid og pris for pensionister  og studerende.  Sagsnr. 2015-

0066756  og Dokumentnr. 2015-0066756-2 

 

Jeg mener at grøn flex også bør omfatte weekend og det skal ikke alene gælde for pensionister og 

studerende men også for børn. 

 

Med venlig hilsen 

Peder Zeberg 

 

Medlem af Brugerrådet tidl. Brugerbestyrelsen i Vesterbro svømmehal. 

Desværre har Brugerrådet ikke haft mulighed for at indsende et samlet høringssvar. Idet vores fællesmøde 

først afholdes den 30. april 
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Høringssvar 8 
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Høringssvar 9 
 

Fra: Ole Stoltenberg [mailto:o.stoltenberg@webspeed.dk]   

Sendt: 24. april 2015 12:31 

Til: KFFKP Sekretariat og Presse 

Emne: Høringssvar - Årskort 

Høringssvar: Pris for årskort til grøn tid. 

På vegne af Ældre Sagen København fremsender jeg vedhæftet høringssvar 
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Høringssvar 10 
 

Dit  høringssvar er m odtaget  m ed følgende oplysninger: 
Sagsnum m er:  2015-0066756 
Svar id:  8757 
Navn:  Hans-H. Christensen 
Postnr/ by:  1765 København V 
Organisat ion:  Pensionist  brugergruppe ved Vesterbro Svøm m ebad 
Adresse:  Angelgade 4 1765 København V Evt . ekst ra adresse 
Em ail:  227282@gm ail.com 
Øvrige Kontaktoplysninger:   

Høringssvar: 

Høringssvar til Teambades ledelse og administration og Kultur- og Fritidsudvalget fra 

brugergruppen af pensionister ved Vesterbro Svømmebad. 

”Tænk mennesket først” (E.F. Schumacher: 1973 (Vækst eller Velfærd)) 

I den uskønne og mangelfuldt begrundede mængde af forslag fra Teambade (fra sidste års nu skrinlagte 

forslag) er der nu ”udvalgt” en ”model 2” til indstilling på det kommende beslutningsmøde i Kultur- og 

Fritidsudvalget. Det vil for pensionister betyde, at de dels får mere end en fordobling af prisen for årskort 

og dels bliver ekskluderet fra adgang til svømmebadet i mere end halvdelen af åbningstiden.  

Bl.a. kan en pensionist - nu med et mere end dobbelt så dyrt årskort i lommen - klemme næsen flad mod 

svømmehallens store ruder mod Angelgade fra fredag eftermiddag kl. 15 til mandag morgen kl. 10 og i 

denne periode meget vel opleve, at se et tomt bassin indenfor og tænke på de ubrugte brusere. 

Vesterbro Svømmehals pensionist brugergruppe konstaterer, at den igangværende proces med omlægning 

af takststruktur, åbningstider, adgangsbegrænsninger etc. har været meget dårligt og usammenhængende 

formuleret og kommunikeret 

Senest har man alene talt om at udvide den såkaldt grønne tid i morgentimerne, men ingen steder nævnt, 

at den gælder over næsten tre dage over en meget lang weekend.  Fra fredag kl. 15 til mandag kl. 10. 

En række forhold, der tilsyneladende ikke har haft betydning i den besynderlige eksklusion ældre 

medborgere nu udsættes for, men som andre af Københavns magistrater kæmper for at modvirke skal 

nævnes nedenfor: 

Et svømmebad er et uformelt uforpligtende og dermed ”afslappet” socialt miljø som eksempelvis 

cafémiljøet (kommunen giver her (forbilledligt) eksempelvis i forvejen tilskud til spisning på udvalgte 

spisesteder specifikt for den sociale dimension for (de mange) især enlige pensionister) For mange enlige 

pensionister er den måske vigtigste eller eneste meningsfulde daglige sociale kontakt gennem 

svømmehallen. 
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Ligeledes foregår en oplagt en ikke ubetydelig integration i uformelle hverdagsmøder i bar figur mellem en 

del af Vesterbros nydanskere og ”indfødte”. 

8% københavnske husstande er uden bad (formentlig højere i pensionistgruppen) og sikkert flest på 

brokvartererne og indre by. I alt 27.000 lejemål. Det er almindeligt accepteret at hygiejne og sundhed er 

forbundet og en tilbagevenden til etagevask med ledige brusere ”om hjørnet” i ”grøn tid” må betragtes 

som en hån mod såvel pensionister som almindelige brugere. 

Vand som motionsmedie er det måske vigtigste punkt. Man udelukker her en gruppe, der aktivt søger at 

holde sig rørige og selvhjulpne i det mest skånsomme motionsmedie naturen har givet os. For nogle med 

særlige skavanker og handicap det eneste egentlige og mest effektive motionsmedie (kommunens 

sundhedsøkonomer kunne måske konsulteres(sic!)). 

For nogle af os med en livslang tilknytning til kvarteret og bademulighederne i København virker det som et 

voldsomt og ugennemtænkt morads af ”fikse” ideer, der er fremlagt og vi skal bede om foretræde for 

Kultur- og Fritidsudvalget og indkalder hertil den ansvarlige ledelse i Teambade. 

Sidstnævnte beder vi til mødet om en redegørelse for overvejelserne i forbindelse med det nu skrinlagte 

forslag fra sidste år og bevæggrundene til det 180 grader skift i kommunikation og samarbejde, der nu 

foreligger samt de fremlagte fire ”nye” forslag. Endvidere skal vi bede om en opgørelse over teambades 

direktions og planlæggeres egen daglige tilknytning til brug af Københavns badeanlæg. Vi har berettiget 

tvivl om deres egen praktiske erfaring med deres daglige emneområde.   

Igennem et langt liv har mange af os set meget skiftende numerisk brug af anlæggene i København og 

Vesterbro fik som bekendt først et indendørs badeanlæg i 1974. Brugen er evigt skiftende - dynamisk - og vi 

har altid oplevet, at man har indrettet sig efter forholdende, som vel at mærke aldrig har omfattet en 

skemalagt eksklusionsperiode. 

Det er velkomment at Teambades direktion tilsyneladende har opdaget, at de har en meget stor vidensbase 

blandt brugerne og nu inviterer til opbyggelig dialog om løsning af i bund og grund enkle problematikker. Vi 

skal dog ikke lægge skjul på, at vi er skeptiske overfor dette muligvis opportune hamskifte og gerne vil se, 

hvor dybt det stikker. 

Det skyldes bl.a. (udover det ovenfor beskrevne oplagte) at Teambade fandt det indenfor for deres ret at 

fjerne en vægavis i Vesterbro Svømmehal, opsat for at kommunikere mellem brugerne for at imødegå 

efterårets uhyrlige fadæse, som ikke var kommunikeret forståeligt for nogen ej heller svømmebadets 

personale.  

Vi skal bede om en særskilt redegørelse for dette overgreb mod en demokratisk praksis, som vi normalt 

forbinder med regimer vi ikke ønsker sammenligning med og samtidig udgør en yderst betænkelig 

desavouering af badets vellidte lokale ledelse. 

Vi skal altså indstille, at man suspenderer alle hidtidige ændringer og vender tilbage til den tidligere 

ordning indtil en rimelig løsning er fundet (mange pensionister er allerede ”fanget” i den nye orden og 

lever med de ovenfor beskrevne uacceptable forhold)  
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Endelig skal vi minde om at brugerne i Københavns svømmebade også er ejerne af samme bade. Især 

pensionistgruppen er gennem deres livslange skattebetaling den største bidragyder til nutidens faciliteter. 

Med venlige hilsener på vegne af Vesterbro Svømmebads pensionistgruppe, Vesterbro d. 26.4.2015 

Hans-H. Christensen 

PS. Nedenstående afklaring kom så sent frem, at følgende ikke har kunnet afstemmes med gruppen,  

Men det ændrer blot, at der ikke er tale om ”mere end en fordobling af prisen for årskort”, men ”blot” en 

stigning på 25% [måtte folkepensionen følge med]   
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Høringssvar 11 
 

Fra: neestrup@mail.tele.dk [mailto:neestrup@mail.tele.dk]   

Sendt: 26. april 2015 09:53 

Til: KFFKP Sekretariat og Presse 

Emne: Høring/pris/årskort  

 

Vedr. forslag t il pris for årskort  m .m . 
 
I ndledningsvis vil j eg t ilkendegive, at  det  er posit ivt , at  forslaget  sendes i høring blandt  
brugerne. Sådanne høringer om  væsent lige spørgsm ål har vi eft erlyst  gennem  adskillige år, 
hvor der er blevet  gennem ført  t ing af væsent lig betydning for brugerne, m en uden at  disse 
bliver inddraget / hørt . Det te har uden tvivl også været  en m edvirkende årsag t il,  at  der ikke 
har været  den store brugerinteresse for brugerbestyrelserne. 
 
Om  selve forslaget  om  årskort  t il 425 kr. for pensionister og studerende er der blot  at  sige, at  
det te lyder ikke urim eligt , også når hensés t il den øgede adgang i m orgent im erne. Den 
foreslåede pris for  alle andre  brugere virker heller ikke urim elig. 
 
Med venlig hilsen 
 
Poul Lundkjær Hansen 
Geysers Allé 8 
2300 København S 
 
Brugerrepræsentant / Am ager Bade  
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Høringssvar 12 
 

Fra: Pia Madsen og Kurt Jensen [mailto:valde24@hotmail.com]   

Sendt: 27. april 2015 13:44 

Til: KFFKP Sekretariat og Presse 

Emne: Kommentering af årskort : -)  

 

Vedr. Årskort 

  

Jeg syntes at det er en kanon super ide at tilbyde "Brugerne af årskort" at det kan fortsætte.   

Vi er nogle stykker som mødes i svømmehallen hver morgen dels for at svømme men også for det sociale 

og med de nye priser går det hen og bliver "for dyrt" at svømme så tit. Jeg ved godt at der ikke på årsplan er 

så mange der har årskort men med de priser der er nu ville der måske komme flere da det også på længere 

sigt er billigere end årskort. 

  

Det jeg syntes der burde tages med i overvejelsen er at det også kan gælde i weekenden den første time de 

forskellige bade har åbent. De åbner sikkert på forskellige tidspunkter. Jeg syntes måske også at det bliver 

for sent at vente til 2016 men at der skulle være mulighed for at overgå til ny ordning når det gamle årskort 

udløber. Tænker at man måske kunne miste nogen på den konto. 

  

Håber at dette forslag bliver til noget det er vi rigtig mange der ønsker ! 

  

Det var vist hvad jeg havde at sige 

  

vh. Pia Madsen 

Rep. fra brugerbestyrelsen i Vesterbro/ Bavnehøj 

 

  



17 
 

Høringssvar 13 
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Høringssvar 14 
 

 

-----Oprindelig meddelelse----- 
Fra: Margrethe Nielsen [mailto:margrethe@humleby.dk]  
Sendt: 27. april 2015 15:00 
Til: KFFKP Sekretariat og Presse 
Emne: høringssvar vedrørende pris for årskort til grøn tid i Københavns kommunes 
svømmehaller 
 
 
Til Kultur- og fritidsforvaltningen 
Hermed vil jeg gerne afgive høringssvar vedrørende pris for årskort til grøn tid i 
Københavns kommunes svømmehaller. Det er efter min opfattelse meget positivt at der 
nu lægges op til at tilbyde alle borgere mulighed for at kunne købe et årskort til 
svømmehallerne og til halv pris for pensionister og studerende. Jeg synes også at 
det er til en meget rimelig pris, som gør årskort til en mulighed for mange. Jeg 
tror at det er meget fornuftigt at tilbyde borgerne mulighed for årskort, for at 
fastholde brugernes gode motionsvaner. Forslaget om grøn Flex bekymrer mig, fordi 
det vil skabe usikkerhed om hvornår svømmehallen egentligt er tilgængelig og åben. 
Det vil formodentligt betyde at nogle vil komme til at gå forgæves, hvis denne 
flextid kan fastlægges for 3 måneder ad gangen. Det kan godt være at en tydelig 
annoncering kan forebygge dette i noget omfang, men der vil altid være nogen, som 
ikke bruger hjemmesiden og derfor vil det kræve meget tydelig annoncering i 
svømmehallerne. Jeg tror at dette vil skabe noget usikkerhed blandt brugerne. 
Selvfølgelig giver grøn Flex mulighed for god kapacitetsudnyttelse, men 
formodentligt med de ovennævnte konsekvenser. 
Med venlig hilsen 
Margrethe Nielsen 
Küchlersgade 41 
1774 København V 
svømmer i Vesterbro Svømmehal 
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Høringssvar 15 
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